

## LETTER NUMBER 260

1 1841-11-15  
2 Monsieur Edouard, Professeur à l'Institution des Joséphites, près de l'Eglise du Béguinage a Bruxelles

L. st. J. M. J.

Mon cher Edouard

Veillez envoyer à tous nos Supérieurs la circulaire suivante :

Monsieur le Supérieur

A l'effet de me procurer des indications dont j'ai besoin et de m'entourer des leçons que l'expérience vous a fournies, dans le travail que je prépare pour la direction de nos supérieurs de couvent, je vous prie de m'envoyer à Grammont, avant la fin de ce mois, des réponses aux questions qui suivent :

1° Quelle est la division de vos occupations, et combien de temps donnez-vous à chacune d'elles, en particulier, aux jours ordinaires 1° depuis la fin des prières du matin jusqu'au déjeuner; 2° depuis le déjeuner jusqu'au diné, 3° depuis le dîné jusqu'au goûter et 4° jusqu'au souper.

2° Mêmes questions et dans le même ordre, aux jours extraordinaires, comme les dimanches et les jours de fête ?

Pour notre révérend Père Supérieur

Bruxelles 16 nov. 1841

Edouard

Secrét. du rév. Père Supr

Il me serait agréable d'apprendre où vous en êtes venu, dans les différentes occupations dont je vous ai chargé 1° dans ce que vous avez eu à faire pour l'Institut,

2° dans ce dont vous êtes chargé à Bruxelles. Dites-moi aussi comment on trouve les nouvelles classes et si tout, dans la maison de St Jean Baptiste, va comme nous l'avons espéré.

Faites mes compliments à Mr le Supérieur et croyez au dévouement de

Votre Père en J. C.

Gand 15 9bre 1841

C. G. Van Crombrughe

15 November 1841

To Mr Edouard, Teacher at the Josephite Institution close by the Church of the Beguinage at Brussels

Praised be J. M. J.

My dear Edouard<sup>1</sup>

Be so good as to send this circular to all our Superiors.

Mr Superior

In order to obtain the information I need for the study which I am preparing for the direction of our Superiors of convents, and in order to base it on the lessons you have learned from experience, I ask you to be so kind as to send me at Grammont your replies to the following questions before the end of the month.

1: How do you divide up your occupations and how much time do you give to each in particular, on ordinary days 1: between the end of morning prayers and breakfast, 2: from breakfast to lunch, 3: from lunch to tea, 4: until Supper.

2: The same questions, in the same order for extraordinary days such as Sunday and feast days?

On behalf of our reverend Father Superior

Bruxelles 16 Nov. 1841.

Edouard

Secretary to the Reverend Father Superior

I would be glad to know how far you have got with the different tasks which I entrusted to you.

1: In what you had to do for the Institute.

2: In what you have been assigned to do at Brussels. Also tell me how the new classes are and if everything in the house of St John the Baptist<sup>2</sup> is going as well as we hoped.

Give my compliments to the Superior and believe in the devotion of

Your father in Jesus Christ

Ghent 15 November 1841

C. G. Van Crombrughe.

---

<sup>1</sup> Mr Edouard Eyerman [16]. He was also the Secretary General of the Institute

<sup>2</sup> Brussels

